
Protokół nr XIV/2025 

XIV Sesja w dniu 30 stycznia 2025  

Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2025 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:00 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Piotr Białowąs 

2. Marcin Bożek 

3. Ryszard Broda 

4. Patrycja Kaczmarek 

5. Łukasz Kubiak 

6. Iwona Marczak 

7. Marian Mrugała 

8. Aleksandra Olejnik 

9. Urszula Opacka-Wypchło 

10. Andrzej Ostrysz 

11. Ryszard Skiba 

12. Wojciech Stryczek 

13. Ewelina Usarek 

14. Mateusz Włodarczyk 

15. Małgorzata Wrotnowska 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

1. Otwarcie obrad. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz. 

U. z 2024 r. poz. 609), Przewodnicząca Rady Miejskiej, Pani Aleksandra Olejnik, o godzinie 

15:00 otworzyła obrady XIV Sesji Rady Miejskiej Gminy w Rychtalu. Powitała wszystkich 

obecnych i poprosiła o elektroniczne podpisanie listy obecności. Stwierdziła, że zgodnie z 

przepisami rada składa się z 15 radnych. Na sesji obecnych jest 12 radnych, co stanowi quorum 

niezbędne do podejmowania uchwał. 

Przewodnicząca poinformowała zebranych, że zgodnie z ustaleniami Wysokiej Rady, projekty 

uchwał nie będą odczytywane na głos podczas sesji. Jednakże, na prośbę któregokolwiek z 

radnych, konkretna uchwała zostanie odczytana. Dodatkowo, powiadomiła radnych, że sesja 

jest nagrywana i transmitowana. 

2. Rozpatrywanie ewentualnych zmian w porządku obrad. 

W punkcie drugim porządku obrad, dotyczącym rozpatrywania ewentualnych zmian w 

porządku obrad, Radny Łukasz Kubiak zgłosił wniosek o wprowadzenie projektu uchwały 

Rady Miejskiej Gminy Rychtal w sprawie zmiany uchwały dotyczącej uchwalenia budżetu 

Gminy Rychtal na rok 2025. Wniosek został poddany pod głosowanie, w którym uczestniczyło 

12 radnych.  



Głosowano w sprawie: 

dodania do porządku obrad punktu "Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Rychtal na 2025 rok"..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (3) 

Patrycja Kaczmarek, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek 

W związku z tym stwierdzono, że nowy punkt – „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rychtal na 2025 rok” – został dodany do porządku obrad 

jako punkt 10. 

W wyniku tej zmiany numeracja pozostałych punktów porządku obrad uległa przesunięciu o 

jeden numer w górę. Przewodnicząca poprosiła radnych o odświeżenie porządku obrad i 

sprawdzenie, czy zmiany zostały prawidłowo uwzględnione. Po potwierdzeniu przez radnych, 

że dokument został zaktualizowany, przewodnicząca ogłosiła przejście do kolejnego punktu 

obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

W punkcie dotyczącym przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji przewodnicząca 

poinformowała, że zgodnie z obowiązującymi zasadami protokół nie musi być odczytywany 

w całości, chyba że któryś z radnych zgłosi taką potrzebę. W związku z brakiem zgłoszeń 

przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej Gminy 

Rychtal. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (3) 

Patrycja Kaczmarek, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek 

Protokół z poprzedniej sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 



4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

W ramach informacji przewodniczącej Rady Miejskiej Gminy Rychtal o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym przedstawiono sprawozdanie obejmujące okres 

od 13 stycznia do dnia sesji. 

Przewodnicząca poinformowała, że: 

• 13 stycznia zwołała XIII sesję Rady Miejskiej Gminy Rychtal, 

• 29 stycznia uczestniczyła w Gminnych Obchodach Jubileuszu Par Małżeńskich, 

• przeanalizowała i przekazała projekty uchwał na XIV sesję Rady, 

• zwołała XIV sesję Rady Miejskiej Gminy Rychtal. 

Po przedstawieniu informacji przewodnicząca zapytała, czy radni mają uwagi do 

przedstawionego sprawozdania. W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpiono do kolejnego 

punktu obrad. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

związanych z wykonywaniem uchwał rady. 

Informacja o realizacji uchwał stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Burmistrz Gminy Rychtal przedstawił sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym, 

obejmujące czas od 13 stycznia do dnia sesji. Poinformował, że wszystkie uchwały podjęte 

przez Radę zostały przekazane do Wojewody oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej i są 

realizowane zgodnie z ich brzmieniem. Wskazał, że 14 stycznia uczestniczył w wręczeniu 

nagród w ramach konkursu organizowanego przez tygodnik, a dzień później odbył spotkanie 

robocze z Sołtysem Drożek. Następnie, 25 stycznia wziął udział w spotkaniu 

sprawozdawczym OSP Krzyżowniki, natomiast 27 stycznia spotkał się ze Starostą Kępińskim 

w celu omówienia stanu dróg powiatowych na terenie gminy oraz planowanych inwestycji. 

Podkreślił również, że podpisał trójstronną umowę pomiędzy gminą Rychtal, OSP oraz PSP 

Kępno dotyczącą uruchomienia systemu ostrzegania i alarmowania ludności. Wspomniał 

również o uroczystości, która miała miejsce 29 stycznia, podczas której wręczone zostały 

medale za długoletnie pożycie małżeńskie. 

W trakcie dyskusji jeden z radnych zapytał o plany remontów dróg powiatowych. Burmistrz 

wyjaśnił, że powiat planuje remonty, jednak obecnie środki finansowe są ograniczone. 

Wskazał, że wśród priorytetowych odcinków znajduje się droga łącząca [niezrozumiałe] z 

Głuszyną oraz fragment w Szymonku. Zaznaczył, że w związku z sytuacją budżetową w tym 

roku gmina nie będzie przeznaczać dodatkowych środków na remonty dróg powiatowych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Drożkach 

Następnie Rada przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały dotyczącej zamiaru likwidacji 

Szkoły Podstawowej w Drożkach. Burmistrz podkreślił, że decyzja ta jest trudna, jednak 

wynika z konieczności odpowiedzialnego zarządzania gminą. Zaznaczył, że potrzeba 



zamknięcia tej placówki wynikała już od 2019 roku i w jego ocenie obecny moment jest 

najodpowiedniejszy, szczególnie w kontekście uruchomienia od września 2025 roku nowego 

obiektu szkolnego w Rychtalu. Wyraził przekonanie, że nowa szkoła stanie się placówką 

integrującą wszystkie dzieci z gminy, zapewniając im lepsze warunki nauki i rozwoju. 

Poinformował również, że odbyło się spotkanie z Radą Rodziców, podczas którego 

omówiono kwestie związane z reorganizacją placówki. Podkreślił, że uczniowie otrzymali 

dodatkowe wsparcie psychologiczne, a także zorganizowano spotkania integracyjne, aby 

ułatwić im adaptację w nowym środowisku. Zapewnił, że w szkole w Rychtalu dzieci będą 

miały równie dobrą opiekę, a jednocześnie szersze możliwości rozwoju. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Drożkach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marcin Bożek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-

Wypchło, Ryszard Skiba, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Piotr Białowąs, Ryszard Broda, Marian Mrugała, Andrzej Ostrysz 

NIEOBECNI (3) 

Patrycja Kaczmarek, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek 

 

Uchwała Nr XIV/68/2025 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 30-01-2025 w sprawie 

zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Drożkach stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Ojca 

Konrada Stolarka w Rychtalu poprzez zmianę siedziby. 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem został 

przedstawiony podczas wspólnego posiedzenia komisji, które odbyło się bezpośrednio przed 

sesją. Następnie zapytała, czy radni mają jakieś uwagi do przedstawionego dokumentu. W 

związku z brakiem zgłoszeń, przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały, prosząc 

radnych o oddanie głosu poprzez wciśnięcie odpowiedniego przycisku na urządzeniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Ojca Konrada 

Stolarka w Rychtalu poprzez zmianę siedziby..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 



Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (3) 

Patrycja Kaczmarek, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek 

Uchwała Nr XIV/69/2025 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 30-01-2025 w sprawie 

zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Ojca Konrada Stolarka w Rychtalu 

poprzez zmianę siedziby stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy 

społecznej będących w zakresie zadań własnych. 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem został 

przedstawiony podczas wspólnego posiedzenia komisji, które odbyło się bezpośrednio przed 

sesją. Następnie zapytała, czy radni mają jakieś uwagi do przedstawionego dokumentu. W 

związku z brakiem zgłoszeń, przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały, prosząc 

radnych o oddanie głosu poprzez wciśnięcie odpowiedniego przycisku na urządzeniu. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy 

społecznej będących w zakresie zadań własnych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (3) 

Patrycja Kaczmarek, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek 

 

Uchwała Nr XIV/70/2025 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 30-01-2025 w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy społecznej będących w 

zakresie zadań własnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu 

przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie 

 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem został 

przedstawiony podczas wspólnego posiedzenia komisji, które odbyło się bezpośrednio przed 

sesją. Następnie zapytała, czy radni mają jakieś uwagi do przedstawionego dokumentu. W 

związku z brakiem zgłoszeń, przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały, prosząc 

radnych o oddanie głosu poprzez wciśnięcie odpowiedniego przycisku na urządzeniu. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu 

przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie.  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (3) 

Patrycja Kaczmarek, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek 

 

Uchwała Nr XIV/71/2025 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 30-01-2025 w sprawie 

określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku 

celowego na ekonomiczne usamodzielnienie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Rychtal na 2025 rok 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem został 

przedstawiony podczas wspólnego posiedzenia komisji, które odbyło się bezpośrednio przed 

sesją. Następnie zapytała, czy radni mają jakieś uwagi do przedstawionego dokumentu. W 

związku z brakiem zgłoszeń, przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały, prosząc 

radnych o oddanie głosu poprzez wciśnięcie odpowiedniego przycisku na urządzeniu. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawiez miany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rychtal 

na 2025 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Piotr Białowąs, Marcin Bożek, Ryszard Broda, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (3) 

Patrycja Kaczmarek, Wojciech Stryczek, Ewelina Usarek 

 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała, czy ktoś chciałby złożyć interpelację lub zapytanie. 

Jeden z radnych zgłosił chęć zadania pytania, lecz został poinformowany, że temat ten 

zostanie poruszony w kolejnym punkcie obrad. Po ponownym wezwaniu do zgłaszania 

interpelacji i braku zgłoszeń, przewodnicząca ogłosiła przejście do kolejnego punktu, 

dotyczącego odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

 

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 



Przewodnicząca poinformowała, że podczas poprzedniej sesji nie zgłoszono żadnych 

interpelacji, wobec czego natychmiast przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

W punkcie dotyczącym wolnych wniosków i informacji przewodnicząca ponownie zapytała, 

czy któryś z radnych chciałby zabrać głos. Jeden z radnych zapytał o zakres nowo budowanej 

sieci światłowodowej oraz termin jej oddania do użytku dla mieszkańców. W odpowiedzi 

poinformowano, że wcześniej przesłano do sołtysów mapę i informacje na temat planowanej 

sieci, a w miejscach, gdzie dotychczas brakowało infrastruktury, ma ona zostać uzupełniona. 

Wyjaśniono również, że inwestycja jest realizowana przez podmiot zewnętrzny i że jest to 

konkurencyjna sieć wobec istniejącej, przy czym prace przebiegają bardzo szybko. Nie 

określono jednak dokładnego terminu zakończenia inwestycji. 

Po uzyskaniu odpowiedzi radny podziękował, a przewodnicząca ponownie zapytała o 

ewentualne dalsze zgłoszenia. Wobec ich braku przystąpiła do ostatniego punktu, czyli 

zamknięcia obrad 

14. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca ogłosiła zamknięcie XIV Sesji 

Rady Miejskiej Gminy Rychtal i podziękowała wszystkim obecnym za udział. 

 

 

 

 

 

Protokołowała Cecylia Szymala  

 

 

 

 

 


